
Folketingets Beskæftigelsesudvalg

Dato: 19. januar 2012

Under henvisning til Folketingets Beskæftigelsesudvalgs brev af 14. 

december 2011 følger hermed social- og integrationsministerens ende-

lige svar på spørgsmål nr. 106 (BEU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) 

Mads Rørvig (V)

Spørgsmål nr. 106:

”Ifølge en undersøgelse fra Ugebrevet A4 d. 8. december har en familie 

bestående af far og mor på kontanthjælp, samt tre børn på henholdsvis 2, 4 

og 6 1/2 år et rådighedsbeløb om måneden efter skat, husleje og daginstitu-

tionsbetaling på 17.040 kr. Ifølge undersøgelsen mener mere end halvdelen 

af den danske befolkning, at det er ’for højt’ eller ’meget for højt. Hvordan 

vurderer ministeren, at den slags eksemplar har af indflydelse på befolknin-

gens opbakning til velfærdstaten?”

Svar:

Jeg tror, de fleste bakker op om, at der er et nederste sikkerhedsnet, så 

mennesker, der har forsørgelsesmæssige problemer, kan få en hjælp af 

samfundet, der sikrer et anstændigt levegrundlag. 

Men det er også vigtigt at pointere, at kontanthjælpen ikke bare er tænkt 

som, men også skal være en midlertidig ydelse, indtil man kan forsørge sig 

selv igen. Derfor stiller regeringen også krav om, at man aktivt søger at ud-

nytte sine arbejdsevner eller uddanner sig. Alle skal bidrage med, hvad de 

kan, ud fra de muligheder, de har.
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